

1546 (XVIII). Petition from the Committee of the Somali Youth League of Dusa Mareb (T/PET.11/598 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Committee of the Somali Youth League of Dusa Mareb concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁵⁶

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The efforts of the Deputy District Commissioner of Dusa Mareb to establish peaceful relations between the Aer and the Merehan tribes have been successful;

(b) The people have always been allowed to register their political parties;

2. *Notes with satisfaction* the policy followed by the Administering Authority in the Somalization of the public service.

*727th meeting,
16 July 1956.*

1547 (XVIII). Petition from representatives of the Issa Mohamud tribe (T/PET.11/599)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from representatives of the Issa Mohamud tribe concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁵⁷

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The regulations for the holding of the *shirs* were properly established and carried out;

(b) The request of the members of the Issa Mohamud tribe to hold a separate *shir* in the Mudugh region was rejected because they constitute only a small minority there;

2. *Decides* that no action by the Council is called for.

*732nd meeting,
23 July 1956.*

1548 (XVIII). Petition from Mr. Elmi Scire Ali (T/PET.11/600)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Elmi Scire Ali concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁵⁸

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The petitioner wishes to remain in Galcaio where there is little opportunity for permanent employment;

⁵⁶ See T/PET.11/598 and Add.1, T/OBS.11/75, T/L.675.

⁵⁷ See T/PET.11/599, T/OBS.11/78, T/L.677.

⁵⁸ See T/PET.11/600, T/OBS.11/73, T/L.674.

1546 (XVIII). Pétition du comité de Dusa Mareb de la Ligue de la jeunesse somalie (T/PET.11/598 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition du comité de Dusa Mareb de la Ligue de la jeunesse somalie, concernant la Somalie sous administration italienne⁵⁶,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Les efforts du sous-chef de district de Dusa Mareb en vue d'établir des relations pacifiques entre les tribus Aer et Merehan ont été couronnés de succès;

b) Les habitants ont toujours eu la possibilité d'adhérer au parti politique de leur choix;

2. *Prend note avec satisfaction* de la politique appliquée par l'Autorité administrante en ce qui concerne la somalisation de la fonction publique.

*727ème séance,
16 juillet 1956.*

1547 (XVIII). Pétition de représentants de la tribu Issa Mohamud (T/PET.11/599)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de représentants de la tribu Issa Mohamud, concernant la Somalie sous administration italienne⁵⁷,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Les dispositions régissant la tenue des *chirs* ont été régulièrement établies et appliquées;

b) La requête des représentants de la tribu Issa Mohamud demandant à tenir un *chir* distinct dans la région du Mudugh a été rejetée parce que les membres de la tribu ne représentent qu'une petite minorité dans cette région;

2. *Décide* que la pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil.

*732ème séance,
23 juillet 1956.*

1548 (XVIII). Pétition de M. Elmi Scire Ali (T/PET.11/600)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Elmi Scire Ali, concernant la Somalie sous administration italienne⁵⁸,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Le pétitionnaire désire rester à Galcaio, où il existe peu de possibilités de trouver un emploi permanent;

⁵⁶ Voir T/PET.11/598 et Add.1, T/OBS.11/75, T/L.675.

⁵⁷ Voir T/PET.11/599, T/OBS.11/78, T/L.677.

⁵⁸ Voir T/PET.11/600, T/OBS.11/73, T/L.674.